

信息化建设 IT Development

2006年3月，中国进出口银行成立软件开发部，启动“新一代业务系统”的建设工作。软件开发部内设机构和职能设置采用了同业领先模式，建立了结合银行业务和信息技术两方面人才的复合型团队，为新一代业务系统建设提供了保障。

新一代业务系统开发工作是进出口银行新一届领导班子集体做出的重大举措，是进出口银行建行12年来第一次彻底的技术更新，也是支持战略转型和业务发展的生命线。进出口银行采用科学的系统建设方法，引进专业咨询公司，为新一代业务系统进行了总体规划，制定了可行的实施方案。目前，全行共成立了8个专项项目，在核心业务、信贷管理、国际结算、资金管理、统计、稽核、反洗钱等多领域全面开展系统实施工作。

2006年，为配合全行机构改革和业务发展，信息化建设还完成了以下主要工作：建设浙江省分行、湖南省分行计算机系统，为营业部迁新址、总行部分部室调整办公地点做好计算机系统基础设施建设工作；完成了转贷业务系统开发二期开发、路透外汇交易系统引进、企业征信系统建设、“1104工程”建设、本外币资金管理系统建设、电话银行系统建设等一批业务发展急需的信息化建设项目；完成了人民银行小额支付系统全行推广、办公室信贷项目档案管理系统在全行推广、人民银行验印及票据扫描系统在深圳、上海、营业部的推广、国际结算管理系统在青岛、成都的推广等工作；总行远程灾备中心的建设取得重大阶段性成果，中国进出口银行已经实现了国家三级备份中心建设的总体目标。



In March 2006, China Eximbank set up the Software Development Department and started to develop its "New Generation Business System" (hereafter referred to as the System). By adopting the advanced model of fellow banks in designing the internal structure and function layout, the Software Development Department was able to build up a team of versatile talents combining banking knowledge and IT expertise, providing a strong guarantee for successful development of the System.

The crucial decision to develop the System is collectively made by China Eximbank's current top management. As a thorough technological renovation taking place for the first time in the Bank's 12-year history, the System is recognized as the lifeline to support the Bank's strategic reorientation and business development. By applying scientific methods of system development and with the assistance from professional consultant companies, the Bank has drawn an overall blueprint of the System and drafted feasible implementation plans. So far, the Bank has launched 8 special programs related to the development of the System, covering such fields as core business, credit management, international settlement, treasury, statistics, auditing, anti-money laundering, and so on.

In 2006, the Bank also completed the following jobs in IT construction so as to support the institutional reform and business development of the bank: i) building up computer networks for the Bank's Zhejiang Branch and Hunan Branch. ii) re-arranging and readjusting computer networks to accommodate the changes in the workplace of the Banking Business Department as well as other departments. iii) completing a batch of IT programs urgently required by the Bank's business development, such as the development of Onlending Business System Phase II, the introduction of Reuters Forex Trading System, the building of Corporate Credit Investigation System, "1104" System, RMB and Foreign Currency Management System, and Call Center System. iv) introducing to the whole Bank the Small-Amount Payment System of PBOC, Archive Administration System for Credit Projects. v) introducing the Stamp Identification and Note Scanning System of the PBOC to the Bank's Shenzhen Branch, Shanghai Branch, and the Banking Business Department. vi) introducing International Settlement Management System at Chengdu Branch and Qingdao Branch. vii) making significant progress in the construction of the its Disaster Recovery Center. The Bank has already achieved its general goal to meet the state's command of setting up a 3-Level Back-up Information Center.